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ZAPRASZAMY

Szanowny Pan
Andrzej Barañski
Starosta Powiatu
Tomaszowskiego

W zwi¹zku z powziêciem wiadomo�ci o przeznaczeniu do sprzeda¿y budynku po³o¿onego przy ul. Wilczej 29/31 w
Tomaszowie Mazowieckim (o�rodek zdrowia), pragnê wyraziæ swój zdecydowany sprzeciw wobec realizacji tych za³o-
¿eñ przez W³adze Powiatu Tomaszowskiego. Tego rodzaju dzia³ania naruszaj¹ bowiem wyra�nie zasadê równego trakto-
wania jednostek samorz¹du terytorialnego tworz¹cych Powiat Tomaszowski. Jako reprezentant Gminy � Miasto Toma-
szów Mazowiecki wyra¿am sw¹ dezaprobatê oraz oburzenie wobec krzywdz¹cego traktowania Miasta bior¹c pod uwagê
fakt, ¿e pozosta³ym jednostkom samorz¹du terytorialnego przekazano podobne o�rodki zdrowia tytu³em darowizny.

Pragnê równie¿ podkre�liæ, i¿ ewentualna sprzeda¿ tego rodzaju obiektu nie gwarantuje dalszego funkcjonowania
placówki ochrony zdrowia w tej dzielnicy Miasta. Jedynie objêcie o�rodka przez samorz¹d miejski zapewnia kontynuacjê
przeznaczenia tego budynku dla potrzeb spo³eczno�ci lokalnej. Problematyka ochrony zdrowia nie jest wszak obca Mia-
stu Tomaszów i jako taka nale¿y do podstawowych zadañ gminy (art. 7 ust. 1 pkt 5 ustawy o samorz¹dzie gminnym.)

W zwi¹zku z powy¿szym apelujê do W³adz Powiatu o szczególn¹ rozwagê w tej kwestii i przychylno�æ wobec propo-
zycji przejêcia przez Miasto w drodze darowizny przedmiotowego obiektu.

Z powa¿aniem
Jan ¯erek
Z-ca Prezydenta Miasta
Tomaszowa Mazowieckiego
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Gor¹czka Z³ota podsumowana

Srebrny Nied�wied�

M³odzi biznesmeni

Tomaszów wita

Ponad 240 kg monet o warto�ci 3.300
z³otych zebrano podczas tegorocznej
edycji �Gor¹czki Z³ota�. Przez 3 mie-
si¹ce do specjalnie przygotowanych pu-
szek trafia³y jedno, dwu i piêciogro-
szówki, choæ nie tylko.

Podczas podsumowania akcji najlep-
szym dyplomy i puchary wrêcza³ pre-
zydent Miros³aw Kukliñski. W katego-
rii przedszkoli pierwsze miejsce zajê³o
Przedszkole nr 7 gromadz¹c 10,85 kg
kwotê ponad 235 z³ (fot.). W�ród pod-
stawówek zwyciê¿y³a Szko³a Podsta-
wowa z Ujazdu � 10,7 kg, 132,70 z³. Z
kolei w kategorii gimnazjów wygra³
Bêdków � 8,5 kg, 85,08 z³. Wszystkich
przebi³o jednak I LO zbieraj¹c a¿ 40 kg
monet o warto�ci 424 z³.

W�ród indywidualnych �zbieraczy�
zdecydowanie pierwsze miejsce zajê³a
Parafialna �wietlica �rodowiskowa
�Mamusia� wspieraj¹c akcjê Polskiego
Czerwonego Krzy¿a kwot¹ 201, 45 z³
(18,27 kg).

Zebrane pieni¹dze jak  co roku prze-
znaczone zostan¹ na sfinansowanie let-
niego wypoczynku dzieci z ubogich ro-
dzin.                                                 (aw)

Uczestnicy miêdzynarodowej
konferencji w Tomaszowie

6 lipca Tomaszów Mazowiecki go-
�ciæ bêdzie uczestników Miêdzynaro-
dowej Konferencji �18th European Ad-
vanced Studies Institute In Regional
Science�. Jednym z elementów odby-
waj¹cej siê w Krakowie i £odzi (1-10
lipca), konferencji, bêdzie wyciecz-
ka studialna, podczas której jej
uczestnicy odwiedz¹ obszary cieka-
we z punktu widzenia rozwoju regio-
nalnego. Do Tomaszowa przyjedzie
ok. 70 osób, z którymi spotka siê pre-
zydent Miros³aw Kukliñski. Jak za-
powiada prezes £SSE Andrzej
O�niecki celem wizyty w Tomaszo-

wie bêdzie tak¿e zapoznanie siê z rol¹
jak¹ odgrywa Urz¹d w kreowaniu i
wspieraniu rozwoju gospodarczego
miasta i gminy.  Poza wizyt¹  w Urzê-
dzie Miasta go�cie odwiedz¹ Cerami-
kê Parady¿ oraz niezagospodarowane
tereny £ódzkiej Specjalnej Strefy
Ekonomiczne � Podstrefa Tomaszów
przy ul. Zawadzkiej i Spalskiej.

Organizatorami konferencji s¹: Wy-
dzia³ Zarz¹dzania Uniwersytetu £ódz-
kiego, Akademia Ekonomiczna w Kra-
kowie, Komitet Przestrzennego Zago-
spodarowania Kraju PAN oraz £ódzka
Specjalna Strefa Ekonomiczna.

W Urzêdzie Miasta podsumowano drug¹ edycjê konkursu
�Srebrny Nied�wied��. Komisja konkursowa przyzna³a nagrody
dla inwestorów i wykonawców, którzy m.in. przyczyniaj¹ siê do
rozwoju urbanistycznego miasta.
- W³adze miasta chc¹ i próbuj¹ poprawiæ wizerunek wielu
budynków w mie�cie, jednak nasze mo¿liwo�ci w tym zakresie
s¹ ograniczone. Bez szerszego zaanga¿owania spo³eczeñstwa
ten efekt bêdzie trudno osi¹gn¹æ. Dlatego bardzo dziêkujê za
udzia³ w tym konkursie, który ma s³u¿yæ upiêkszaniu miasta.
Chcia³bym podziêkowaæ wszystkim uczestnikom konkursu oraz
pogratulowaæ tym, którzy zostali jego laureatami � podkre�la³
wiceprezydent Jan ¯erek.
W kategorii budynki nowobudowane wygra³ Salon KIA przy
ul. G³ównej, w kategorii elewacji budynków istniej¹cych sali
weselnej i hotelowi Malinowa przy ul. Spalskiej. Z kolei
mieszkañcy miasta wybrali budynek przychodni
stomatologicznej przy ul. �w. Antoniego.                            (aw)

W Urzêdzie Miasta odby³a siê prezentacja projektu przygotowanego przez to-
maszowski oddzia³ Fundacji Rozwoju Gminy Zelów  �M³odzi biznesmeni� finan-
sowanego przez Fundacjê Bankow¹ im. Leopolda Kronenberga. M³odzie¿ praco-
wa³a w stworzonych przez siebie mini przedsiêbiorstwach. Sukcesów biznesowych
by³o sporo o czym mo¿na by³o siê przekonaæ 17 czerwca w sali obrad UM.

7 tablic informacyjnych z nazw¹ i herbem miasta pojawi³o siê przy drogach wjazdowych do
Tomaszowa Mazowieckiego. Koszt: 23.000 z³. - Teraz kierowców witaæ bêd¹ estetyczne tablice
zachêcaj¹ce do wjazdu do naszego miasta - wyja�nia wiceprezydent Jan ̄ erek. Poprzednie tablice - w
wielu przypadkach zdewastowane - zosta³y zdemontowane.

www.tomaszow-maz.pl
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Nastrojowy klimat
w Muszli Koncertowej

�Terapia� w Tomaszowie

18 piosenek i wierszy zaprezentowali arty�ci Studia Piosenki
Aktorskiej �ródmiejskiego Forum Kultury w £odzi, podczas
koncertu inauguruj¹cego obchody 175 rocznicy nadania praw
miejskich Tomaszowowi Mazowieckiemu. 19 czerwca w Muszli
Koncertowej publiczno�æ mog³a us³yszeæ piosenki z tekstami
Juliana Tuwima, Agnieszki Osieckiej i Antoniego
S³onimskiego. � Dziêkujê wspania³ym artystom za tak piêknie
za�piewane teksty � powiedzia³a na zakoñczenie
wiceprezydent Gra¿yna Hara�na.

Organizatorzy koncertu: Miejski i Dzielnicowy O�rodek
Kultury.

 Doskonale bawi³a siê tomaszowska publiczno�æ podczas wystêpu Kabaretu Hrabi w To-
maszowie. Ponad 200 osób zgromadzonych w kinie �W³ókniarz� oklaskiwa³a wspania³e
skecze prezentowane przez Joannê Ko³aczkowsk¹, Tomasza Majera, Dariusza Kamysa i
£ukasza Pietscha. Kabaret Hrabi zaprezentowa³ program �Terapia�. -To program o uczu-
ciach, emocjach i impulsach. Objêty klamr¹ seansu terapeutycznego przedstawia w scen-
kach i piosenkach powstawanie i rozwój emocji. (...) Delikatno�æ tematu wymaga nieustan-
nego, wzajemnego wsparcia aktorów i widzów, co jest motywem wiod¹cym programu -
podkre�laj¹ arty�ci. Publiczno�æ bra³a aktywny udzia³ w skeczach. Jeden z widzów zasko-
czy³ kabaret swoimi aktorskimi umiejêtno�ciami jako uciekaj¹ca spod topora...kura. Orga-
nizatorem wystêpu Kabaretu Hrabi by³a Spó³dzielcza Kasa Oszczêdno�ciowo - Kredytowa
im. F. Stefczyka. � Dziêkujemy firmie SKOK za zorganizowanie tak wspania³ego wystêpu a
tak¿e za sponsorowanie X Festiwalu A MO¯E BY�MY TAK DO�TOMASZOWA. Szczegól-
ne podziêkowania kierujê do dyr. Adama Gaika � mówi³ prezydent Miros³aw Kukliñski.

Fot: Joanna Ko³aczkowska i Henryk Bi� (Naczelnik Wydzia³u
Obs³ugi UM) jako Gienek w jednym ze skeczów.  

ÆwiczeniaÆwiczeniaÆwiczeniaÆwiczeniaÆwiczenia
Stra¿y Po¿arStra¿y Po¿arStra¿y Po¿arStra¿y Po¿arStra¿y Po¿arnejnejnejnejnej

W Piotrkowie odby³y siê zarz¹dzo-
ne przez Wojewodê £ódzkiego, æwicze-
nia sztabowe Wojewódzkiego Zespo³u
Reagowania Kryzysowego na temat:
�Postêpowania w przypadku zagro¿e-
nia epidemiologicznego na terenie po-
wiatów: tomaszowskiego, piotrkow-
skiego i opoczyñskiego�. � Æwiczenia
prowadz¹ do lepszego zgrania wszyst-
kich s³u¿b odpowiedzialnych za bezpie-
czeñstwo na terenie regionu � podkre-
�la³ kieruj¹cymi æwiczeniami wicewo-
jewoda Artur Ostrowski.

Wed³ug za³o¿eñ cel æwiczeñ to
m.in.:

- zapoznanie uczestników z zagro-
¿eniami epidemioloigicznymi,

- przygotowanie zespo³ów reagowa-
nia kryzysowego  do realizacji zadañ
w zakresie zapobiegania nadzwyczaj-
nym zagro¿eniom i usuwania skutków
klêsk ¿ywio³owych,

- poprawa wspó³dzia³ania s³u¿b ra-
towniczych, sanitarno � epidemiolo-
gicznych, weterynaryjnych, policji oraz
Wojska Polskiego w przypadku zda-
rzeñ, których likwidacja przekracza
mo¿liwo�ci powiatu.
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Partnerstwo turystyczne czy partnerska wspó³praca
rozmowa z prezydentem Miros³awem Kukliñskim

- Panie Prezydencie, Tomaszów dzi� to
coraz szersze kontakty nie tylko w kraju,
ale tak¿e poza jego granicami. W ci¹gu
ostatnich 2 lat uda³o siê nawi¹zaæ wspó³-
pracê o wzajemnym partnerstwie z trze-
ma miastami w ró¿nych krajach. Czy na-
szemu miastu potrzebne s¹ takie kontak-
ty? Co z nich wynika dla przeciêtnego
mieszkañca miasta? Pytam o to nie bez
powodu. Publicznie w w¹tpliwo�æ podda-
wana jest celowo�æ takich kontaktów,
choæ stosunkowo niedawno krytykowano
w³adze Tomaszowa za brak wspó³pracy z
partnerami zagranicznymi:

�(�) Przyk³ady miast �wiadcz¹, ¿e byæ
mo¿e i u nas warto wróciæ do zaniechanej
tradycji. Mo¿e czego� siê nauczymy, mo¿e
kogo� zainteresujemy sob¹, mo¿e udo-
wodnimy paru m³odym, ¿e choæ s¹ z Pol-
ski �B�, to mog¹ siê z niej wyrwaæ w �wiat
i wróc¹ tu, by co� zmieniaæ na lepsze�
(Agnieszka £uczak � �Dlaczego Toma-
szów nie wspó³pracuje z partnerskimi
miastami?�, TiT z 7 kwietnia 2000 r.).
Czyli wspó³pracowaæ czy nie?

- Dobre pytanie, choæ je�li chodzi o mnie
odpowied� jest oczywista. Dzi� w dobie
ogólno�wiatowej globalizacji oraz integra-
cji europejskiej nie sposób byæ zamkniêtym
na innych. Ca³y szereg miast w Polsce (choæ
nie  tylko, tak¿e na �wiecie) podpisuje poro-
zumienia o wspó³pracy. Niektóre miasta za-
war³y ich a¿ kilkana�cie (np. Gdynia � 13,
Opole � 12, Elbl¹g � 12 (w tym w Chinach i
Chile) a porównywalne z nami Gniezno,
S³upsk czy pobliski Piotrków Trybunalski
maj¹ po 7 partnerów. Przypomnê, ¿e Toma-
szów ma 5 miast partnerskich. Niekiedy
wje¿d¿aj¹c do poszczególnych miast  poja-
wiaj¹ siê informacje o ich bli�niaczych od-
powiednikach. Dla tych miast jest to powód
do chluby i �wiadczy o operatywno�ci ich

w³adz. S¹dzê, ¿e równie¿ dla przewa¿aj¹cej
wiêkszo�ci naszego spo³eczeñstwa jest to
oczywiste. Istotniejsze jest pytanie co z tego
mamy. Otó¿ muszê zaznaczyæ, ¿e taka
wspó³praca nie zawsze przek³ada siê na wy-
mierne korzy�ci od zaraz. Ka¿dy kontakt jest
inny, zale¿y to w du¿ej mierze od poszcze-
gólnych osób sprawuj¹cych w³adzê w danym
mie�cie. Je�li chodzi o nasze miasto i ewen-
tualne wymierne efekty to pragnê przypo-
mnieæ, ¿e w ramach wspó³pracy z miastem
Prato we W³oszech pracownik naszego urzê-
du odby³ dwutygodniowy bezp³atny sta¿ w
zakresie pozyskiwania �rodków z Unii Eu-
ropejskiej oraz wspó³pracy z Bruksel¹. Efek-
tem tego by³o pozyskanie po raz pierwszy w
historii naszego miasta �rodków finanso-
wych z UE na realizacjê projektu �Kanali-
zacja ulicy Bia³obrzeskiej�. Jest to I etap do
znacznie wiêkszego projektu tak¿e wspó³fi-
nansowanego ze �rodków unijnych. Warto
zaznaczyæ, ¿e ca³o�æ projektu by³a opraco-
wana przez urzêdników magistratu. Wiele
miast chc¹c zdobyæ �rodki europejskie ko-
rzysta z us³ug firm consultingowych p³ac¹c
jednocze�nie znaczne kwoty za tak¹ us³ugê.

Ponadto  w Tomaszowie go�cili�my de-
legacjê m³odzie¿y z zaprzyja�nionej Mio-
nicy w Serbii. W ramach rewizyty m³odzie¿
z naszego miasta go�ci³a równie¿ w tym
mie�cie z programem artystycznym. Jest
du¿a szansa, ¿e jeszcze w te wakacje kolej-
na grupa m³odzie¿y z Tomaszowa wyjedzie
na letni wypoczynek do Turcji w ramach
podpisanej niedawno umowy z gmin¹ a
w³a�ciwie polsk¹ koloni¹ w Adampolu
(obecnie Polonezkõy). Trzeba jednak pa-
miêtaæ, ¿e taki wyjazd musi byæ dobrze
przygotowany szczególnie gdy chodzi o
bezpieczeñstwo uczestnicz¹cych w nim
dzieci czy m³odzie¿y.

W przypadku kontaktów z Ukrain¹ to

przygotowywana jest misja gospodarcza
sk³adaj¹ca siê z przedstawicieli naszego lo-
kalnego biznesu w celu nawi¹zania podczas
wyjazdu konkretnych wiêzi gospodarczych.
Taki wyjazd równie¿, je�li ma byæ owocny
musi byæ dobrze przygotowany. Chcemy zre-
alizowaæ go w porozumieniu z Izb¹ Gospo-
darcz¹ z Ivano- Frankowska, która dzia³a
bardzo podobnie jak nasz Tomaszowski In-
kubator Przedsiêbiorczo�ci (dzi� Fundacja
Rozwoju Gminy Zelów).

Malkontenci mog¹ powiedzieæ, ¿e to
ma³o, ale proszê zauwa¿yæ, ¿e tak naprawdê
kontakty zosta³y o¿ywione dopiero od 2 lat
(Mionica, Prato) a nowe nawi¹zali�my nie-
dawno (Ivano � Frankowsk i Linares w 2004
r a Adampol w maju 2005). Czy w tak krót-
kim czasie mo¿na by³o osi¹gn¹æ wiêcej?

- Chcia³bym nawi¹zaæ do ostatniego
wyjazdu do Francji, gdzie ponoæ pretek-
stem by³o wrêczenie Orderu �Ecce
Homo�. Czy to by³ g³ówny cel wyjazdu?

 -  Prawd¹ jest, ¿e ten wyjazd znacznie
ró¿ni³ siê od poprzednich delegacji zagra-
nicznych. Tym razem nie przewidywali�my
zawarcia nowej umowy o wspó³pracy z mia-
stem partnerskim. Chcieli�my natomiast
�podpatrzeæ� i zapoznaæ siê ze stosowany-
mi we Francji rozwi¹zaniami i sposobami
pomocy osobom niepe³nosprawnym rucho-
wo czy umys³owo.

Od dawna dostrzegam, ¿e w Tomaszo-
wie � choæ bardzo wiele dzieje siê w tym
zakresie � to pomoc takim osobom koñczy
siê po osi¹gniêciu wieku 21 lat. Dotyczy to
zarówno dzia³alno�ci O�rodka Rehabilitacji
Osób Niepe³nosprawnych jak i warsztatów
terapii zajêciowej. W takiej sytuacji w ¿yciu
wielu osób niepe³nosprawnych lub ich opie-
kunów powstaje trudne pytanie o to co da-
lej. Niepe³nosprawne osoby doros³e, je�li nie
mog¹ liczyæ na wsparcie rodziny trafiaj¹

czêsto do domów opieki spo³ecznej czy in-
nych o�rodków, ¿yj¹c w odseparowaniu od
spo³eczeñstwa i tzw. �normalnego ¿ycia�.
Dotyka to zw³aszcza osób z upo�ledzeniem
umys³owym, dla których lata doros³ego
¿ycia oznaczaj¹ niekiedy zwyk³¹ wegetacjê.
To s¹ tak¿e problemy czê�ci mieszkañców
naszego Miasta, o których jako prezydent
nie mogê zapominaæ.

Szukaj¹c rozwi¹zañ tych spraw warto
uczyæ siê od najlepszych. Bardzo dobr¹ do
tego okazj¹ by³o wrêczenie orderu Ecce
Homo Jean�owi Vanier, za³o¿ycielowi
Wspólnoty �Arka� oraz �Wiara i �wiat³o�,
które obecnie tworz¹ wielk¹ miêdzynaro-
dow¹ Federacjê Wspólnot pomocy osobom
upo�ledzonym. Jej g³ównym zadaniem jest
pomoc osobom niepe³nosprawnym umys³o-
wo, która nie ograniczy siê jednak do za-
k³adania �wietlic czy o�rodków terapeutycz-
nych, ale polega na tworzeniu domów, w
których osoby zdrowe prowadz¹, na wzór
rodziny, wspólne ¿ycie z osobami upo�le-
dzonymi. Podczas pobytu w �Arce� mogli-
�my zobaczyæ jak osoby obarczone wielkim
cierpieniem jakim jest niepe³nosprawno�æ,
odzyskuj¹ rado�æ ¿ycia, wykonuj¹c w mia-
rê swych mo¿liwo�ci pracê zawodow¹ i
uczestnicz¹c w codziennym ¿yciu. Co cie-
kawe, wszystko to odbywa siê przy finan-
sowy wsparciu pañstwa i oparte jest na spe-
cjalnym programie wspó³pracy z osobami
upo�ledzonymi. Trzeba te¿ dodaæ, ¿e w dzia-
³ania te zaanga¿owanych jest wielu wolon-
tariuszy z ca³ego �wiata. Du¿ym zaskocze-
niem by³o dla mnie to, ¿e we Francuskich
domach �Arki� spotkali�my wielu asysten-
tów z Polski.

-Wydajê siê wiêc, ,¿e na tym tle mia-
sto Tomaszów nie wypada najlepiej?

Uwa¿am, ¿e to zbyt surowa ocena. Mu-
szê powiedzieæ, ¿e sam Jean Vanier z uzna-

niem wypowiada³ siê na temat dzia³ania To-
maszowskiego O�rodka Rehabilitacji Osób
Niepe³nosprawnych, z którego mo¿emy byæ
na prawdê dumni, gdy¿ jest jednym niewie-
lu takich o�rodków  Polsce. Równie¿ dzia-
³alno�æ warsztatów terapii zajêciowej to bar-
dzo konkretna forma pomocy. Nadal jednak
pozostaje du¿a grupa mieszkañców nasze-
go miasta, dotkniêtych ro¿nym stopniem
upo�ledzenia w wieku doros³ym, dla któ-
rych nale¿y poszukiwaæ aktywnych form
rozwoju czy rehabilitacji oraz w³¹czania w
¿ycie zawodowe i spo³eczne. Dlatego, uwa-
¿am ¿e nawi¹zanie kontaktu ze wspólnot¹
�Arka� mo¿e w przysz³o�ci okazaæ siê bar-
dzo cenne. Jean Vanier jest uznanym w ca-
³ym �wiecie autorytetem, proponuj¹cym no-
watorskie sposoby podchodzenia do niepe³-
nosprawno�ci nie do koñca jeszcze znane
w Polsce.

Mam nadziejê, ¿e sierpniu Tomaszów
odwiedzi  grupa wolontariuszy z Fran-
cji, którzy wraz ze swymi podopieczny-
mi bêd¹ na wakacjach w Polsce. Ja sam
widzê du¿e mo¿liwo�ci zaanga¿owania
siê ze strony Miasta w sprawy osób upo-
�ledzonych. Mo¿liwe jest wygospodaro-
wanie jakiego� budynku, który móg³by
s³u¿yæ do tych celów; byæ mo¿e uda siê
zaszczepiæ tam jedn¹ z takich wspólnot.
Ale jak sprawy dalej siê potocz¹ zoba-
czymy. Pocz¹tek zosta³ ju¿ robiony.
Szkoda tylko, ¿e nie wszyscy potrafi¹
zrozumieæ potrzeby innych - mo¿e mniej
widocznych, ale jak¿e wa¿nych miesz-
kañców tego miasta.

- Pojawiaj¹ siê te¿ pytania:  a ile to bê-
dzie kosztowa³o?

- Odpowiem krótko: tyle, ile wart jest
cz³owiek potrzebuj¹cy pomocy.

Rozmawia³: Artur Wolski

Jubileusz ujêcia wody ZBIEDIM � Nowy rozdzia³
Lej¹ wodê od pó³ wieku

Od pó³ wieku ujêcie w Tomaszowie
Mazowieckim zaopatruje £ód� w wodê
do picia. Tomaszowski Wydzia³ Produk-
cji Wody Zak³adu Wodoci¹gów  i Kana-
lizacji w £odzi jest g³ównym �ród³em
wody dla Tomaszowa
Mazowieckiego. Obli-
czono, ¿e przez 50 lat
istnienia ujêcia ruroci¹-
giem przyp³ynê³o tyle
wody ile pomie�ci³oby
26 zbiorników o wiel-
ko�ci Zalewu Sulejow-
skiego.

Tomaszów przy³¹-
czony zosta³ do ujêcia
trzy lata po zakoñcze-
niu jego budowy -  w
1958 roku. Z okazji ju-
bileuszu zas³u¿onym
by³ym i obecnym pra-
cownikom Wydzia³u
wrêczono odznaczenia imienia znanego
³ódzkiego in¿yniera Stefana Skrzywana.

Historia
Na pocz¹tku XX wieku in¿ynier an-

gielski William Heerlein Lindley przewi-
dzia³, ¿e £ód� nie bêdzie w stanie zapew-
niæ mieszkañcom miasta odpowiedniej
ilo�æ wody jedynie ze studni. Z tego po-
wodu w 1909 roku zaprojektowa³ system
zaopatrzenia w wodê i odprowadzania
�cieków. To w³a�nie Lindley zapropono-
wa³ czerpanie wody ze studni g³êbino-
wych z rejonie £odzi i Rzgowa oraz
dostarczanie wody z rzeki Pilicy. W
1945 roku woda z trzech miejskich

studni dociera³a jedynie do 153 po-
sesji, zamieszkanych przez 15 tysiê-
cy osób.

Ujêcie w Tomaszowie Mazowieckim
powstrzyma³o kryzys wodny £odzi, da-

j¹c rozbudowuj¹cemu siê miastu �z dnia
na dzieñ�, dok³adnie 7 listopada 1955
roku,  masy wody dostarczane wówczas
jedn¹ rur¹ o �rednicy osiemdziesiêciu cen-
tymetrów. Piêæ lat pó�niej �piliczanka� z
Tomaszowa pop³ynê³a kolejn¹ rur¹ o �red-
nicy jednego metra.

Obecnie...
...woda z Pilicy w Tomaszowie Mazo-

wieckim p³ynie do £odzi trzema ruroci¹ga-
mi, pokonuj¹c 47 kilometrów. Pokonanie
tego odcinka trwa od 70 do 90 godzin. Z
powodu ró¿nicy poziomów            w po³o-
wie drogi, czyli w Rokicinach, znajduje siê
przepompownia. Tomaszowski Wydzia³

Produkcji Wody jest g³ównym �ród³em za-
opatrzenia dla Tomaszowa Mazowieckiego
i rezerwowym dla £odzi. £ód� obecnie czer-
pie wodê przede wszystkim ze studni g³ê-
binowych, zlokalizowanych m.in. na tere-

nie innego ujêcie wody,
w Bronis³awowie. Le-
szek Matysiak, kie-
rownik Zak³adu mówi,
¿e je�li lato bêdzie bez-
deszczowe pobór wody
wzro�nie i z pewno�ci¹
bêdzie trzeba dostarczaæ
j¹ z Tomaszowa.

W ostatnich latach
z powodu przemian
gospodarczych oraz
oszczêdzania wody za-
potrzebowanie na ni¹
znacznie spad³o. Wy-
starczy w tym miejscu
nadmieniæ, ¿e w 1987

roku Tomaszów Mazowiecki pobieraù  24
tys. m³ wody na dobæ, dziú miasto zuýywa
o 14 tys. m³ mniej. Podobnie w Ùodzi.
Pod koniec lat 80-tych miasto potrzebo-
waùo 400 tys. m³  na dobæ , obecnie  tyl-
ko 140 tys. m³ dobowo!

Na koniec warto wspomnieæ o specjal-
nej metodzie sprawdzania jako�ci wody po
jej uzdatnieniu. Test bioindykacji � bo o nim
mowa � polega na wprowadzaniu bie¿¹cej
wody przeznaczonej do picia do akwariów,
w których jest narybek (bardzo wra¿liwej
na jako�æ wody ryby)  okonia oraz ma³¿e.

Jacek Stêpnicki
Radio £ód�

Wszystko wskazuje na to, ¿e ci którzy
postawili krzy¿yk na Spó³ce komunalnej
Zak³ad Budowy i Eksploatacji Dróg i
Mostów bêd¹ zawiedzeni. No bo dlacze-
go mia³oby siê cokolwiek udaæ. W tym
konkretnym przypadku bardzo szybko
zapomniano o wieloletnich zaniedbaniach
inwestycyjnych i technologicznych. Zde-
kapitalizowany maj¹tek spó³ki ma³o ¿e nie
wp³ywa³ na jej rozwój lecz by³ balastem i
hamulcem rozwoju. Z wypracowanego za
lata 1998 i 1999 zysku kwotê 240 tys. z³
przejê³o miasto w formie dywidendy.

Zniszczony park maszynowy nie by³ w
stanie konkurowaæ z najlepszymi. Mia³o
to równie¿ wp³yw na ilo�æ i szybko�æ wy-
konywanych zadañ.

Konsekwencje by³y bardzo dotkliwe a
sytuacja ta prze³o¿y³a siê bezpo�rednio na

wyniki finansowe firmy za rok 2004.
Nie pozosta³o nic innego jak tylko szyb-
kie poszukiwanie inwestora strategiczne-
go. Inicjatywa uchwa³odawcza Prezy-
denta Miasta zaowocowa³a podjê-
ciem przez Radê Miasta uchwa³y w
sprawie wyra¿enia zgody na przyst¹-

pienie do jednoosobowej spó³ki ko-
munalnej nowego wspólnika.

    Rokowania i negocjacje by³y d³u-
gie i nie³atwe. W pocz¹tkowej fazie listy
intencyjne z³o¿y³y cztery firmy zaintere-
sowane przyst¹pieniem do spó³ki. Do dal-
szego etapu negocjacji przyst¹pi³y dwie
spó³ki. W wyniku ostatecznych rokowañ
na placu boju pozosta³a jedna spó³ka a
mianowicie Przedsiêbiorstwo Robót Dro-
gowo Mostowych spó³ka z o.o w Piotr-
kowie Tryb.

17.06.2005r podpisano protokó³ koñ-

cowy negocjacji, zawieraj¹cy wszelkie
niezbêdne uzgodnienia co do nowej umo-
wy spó³ki, regulaminów Zgromadzenia
wspólników, Rady nadzorczej oraz Zarz¹-
du. Podpisana w formie aktu notarialne-
go umowa spó³ki zawiera elementy dla
niej najistotniejsze a mianowicie pakiet
inwestycyjny oraz pakiet socjalny. Kwin-
tesencj¹ uzgodnieñ s¹ �rodki finansowe
jakie zasil¹ ZBiEDiM oraz rzecz najwa¿-
niejsza spó³ka pozostanie na rynku a lu-
dzie zachowaj¹ pracê to im bowiem gwa-
rantuje pakiet socjalny.      /  Jan ¯erek
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Tomasz Kumek Przewodnicz¹cy Rady
Miejskiej oraz Miros³aw Kukliñski Prezydent

Miasta otworzyli uroczyst¹ sesjê.

Wybitny tomaszowianin, re¿yser Tadeusz Chmielewski otrzyma³ tytu³
�Honorowego Ambasadora Tomaszowa Mazowieckiego� oraz symboliczna szablê.

 Nie zabrak³o równie¿ delegacji z tureckiego miasta Polonezkoy�

W³adze miejskie z lat 1994-1998 wraz z Przewodnicz¹cym Rady Miejskiej oraz Prezydentem Miasta obecnej kadencji.

Radni I kadencji tomaszowskiego samorz¹du w
latach 1990-1994 wraz z obecnym Przewodnicz¹cym
Rady Miejskiej i Prezydentem Miasta.

Na sesjê przyby³o wiele osób pe³ni¹cych funkcje samorz¹dowców
w latach 1990 � 2005 oraz zaproszeni go�cie.

M³odzi aktorzy z Grupy Teatralnej O.K. �Tkacz� w przedstawieniu
� Moje miejsce na ziemi. 175 lat Tomaszowa Mazowieckiego�.



Nowa Gazeta TomaszowskaNUMER 6, czerwiec 2005 7

175 r175 r175 r175 r175 rocznica nadania praw miejskich naszemu miastuocznica nadania praw miejskich naszemu miastuocznica nadania praw miejskich naszemu miastuocznica nadania praw miejskich naszemu miastuocznica nadania praw miejskich naszemu miastu
oraz 15 lecie polskiej samorz¹dno�ci by³o okazj¹ do zwo³aniaoraz 15 lecie polskiej samorz¹dno�ci by³o okazj¹ do zwo³aniaoraz 15 lecie polskiej samorz¹dno�ci by³o okazj¹ do zwo³aniaoraz 15 lecie polskiej samorz¹dno�ci by³o okazj¹ do zwo³aniaoraz 15 lecie polskiej samorz¹dno�ci by³o okazj¹ do zwo³ania

urururururoczystej sesji Rady Miejskiej, która odby³a siê w dniu 25 czerwca broczystej sesji Rady Miejskiej, która odby³a siê w dniu 25 czerwca broczystej sesji Rady Miejskiej, która odby³a siê w dniu 25 czerwca broczystej sesji Rady Miejskiej, która odby³a siê w dniu 25 czerwca broczystej sesji Rady Miejskiej, która odby³a siê w dniu 25 czerwca br. w sali obrad Urzêdu Miasta.. w sali obrad Urzêdu Miasta.. w sali obrad Urzêdu Miasta.. w sali obrad Urzêdu Miasta.. w sali obrad Urzêdu Miasta.

Sesja NadzwyczajnaSesja NadzwyczajnaSesja NadzwyczajnaSesja NadzwyczajnaSesja Nadzwyczajna

�Wszystko zaczê³o siê od dwóch
fundamentalnych wydarzeñ:
uchwalenia ustawy o samorz¹dzie
terytorialnym � 8 marca 1990 roku
oraz wyborów do rad gmin � 27 maja
1990 roku. Rok 1990 ma wymiar hi-
storyczny, gdy¿ by³ pocz¹tkiem no-
wej ery samorz¹dowej�. Od tych
s³ów Tomasz Kumek Przewodnicz¹-
cy Rady Miejskiej rozpocz¹³ uro-
czyst¹ sesjê.

Do udzia³u w sesji zostali zaproszeni
radni Rady Miejskiej oraz osoby, któ-
re pe³ni³y funkcje samorz¹dowe w la-
tach 1990 �2005r. Go�ciem honoro-
wym tego niecodziennego spotkania
by³ Tadeusz Chmielewski, tomaszo-
wianin, wybitny twórca filmowy zna-
ny z takich produkcji jak: �Ewa nie
chce spaæ�, �Nie lubiê poniedzia³ku�,
�Gdzie jest genera³?�, czy �Jak rozpê-

ta³em II wojnê�. Pan Tadeusz Chmie-
lewski otrzyma³ tytu³u �Honorowego
Ambasadora Tomaszowa Mazowiec-
kiego� oraz symboliczn¹ szablê.

W�ród zaproszonych go�ci nie za-
brak³o delegacji z miast partnerskich
Tomaszowa. Turecka delegacja z mia-
sta z polskimi korzeniami Polonezkoy
przygotowa³a wystawê ze zdjêciami ob-
razuj¹cymi dorobek kulturalny naszych
rodaków na obczy�nie. Go�cie mogli
równie¿ spróbowaæ s³odkich tureckich
przysmaków. Ponadto na obchody
�wiêta naszego miasta oraz sesjê przy-
by³a delegacja z ukraiñskiego miasta
Iwano � Frankowska.

Tomasz Kumek Przewodnicz¹cy
Rady Miejskiej oraz Miros³aw Ku-
kliñski Prezydent Miasta podziêko-
wali wszystkim tym, którzy uczest-
niczyli w reformie samorz¹dowej

oraz przyczynili siê do budowania sa-
morz¹dnej Polski. Wszyscy samorz¹-
dowcy zostali wyró¿nieni listem gra-
tulacyjnym. Osoby, które w okresie
ostatnich 15 lat sprawowa³y w³adzê
samorz¹dow¹ w naszym mie�cie zo-
sta³y  odznaczone pami¹tkowymi
medalami.

Uczestnicy sesji mogli wys³uchaæ
referatów przygotowanych z okazji 175
rocznicy nadania praw miejskich �ci�le
zwi¹zanych z powstaniem oraz funkcjo-
nowaniem naszego miasta. Grupa Te-

atralna O�rodka Kultury �Tkacz� przy-
gotowa³a przedstawienie �Moje miejsce
na ziemi. 175 lat Tomaszowa Mazo-
wieckiego�. M³odzi aktorzy doskonale
przedstawili historiê powstania miasta
oraz patriotyzm lokalny jaki cechowa³
naszych przodków. Jak stwierdzi³ To-
masz Kumek- by³a to doskona³a lekcja
patriotyzmu.

Na zakoñczenie zebrani go�cie mo-
gli obejrzeæ w Muzeum Miejskim wy-
stawê zwi¹zan¹ oczywi�cie z 175 rocz-
nic¹ nadania praw miejskich.

Orest Bezzubiak
z ukraiñskiego miasta
Iwano-Frankowsk.

Miros³aw Kukliñski obecny
Prezydent Miasta wrêcza
pami¹tkowy medal oraz list
gratulacyjny Tomaszowi Kumkowi
Przewodnicz¹cemu Rady Miejskiej,
który równie¿ pe³ni³ funkcjê
Prezydenta Miasta
w latach 2001 � 2002.

Antoni Iwañski Przewodnicz¹cy Komisji Gospodarki Komunalnej,
Mieszkaniowej i Ochrony �rodowiska oraz Wiceprzewodnicz¹cy
Rady Miejskiej w kadencji 1998-2002 otrzymuje pami¹tkowy medal
od w³odarzy naszego miasta.

 Na zdjêciu od lewej: Waldemar Wendrowski Wiceprzewodnicz¹cy Rady
Miejskiej, Barbara Wojtaszek Sekretarz Miasta, radny Mariusz Strzêpek, radna
Teresa Zalewska oraz radny Henryk Dworczak.

Legendarna ksiê¿niczka (panna)
oraz nied�wied� � symbole
z tomaszowskiego herbu.

Na zdjêciu w³adze miasta
obecnej kadencji.

W³adze miejskie obecnej
kadencji.

Rada
Miejska
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Udany JubileuszUdany JubileuszUdany JubileuszUdany JubileuszUdany Jubileusz               

X Jubileuszowy Festiwal �A mo¿e by�my tak�do Tomaszów� przeszed³ do historii.
Po raz pierwszy od wielu lat organizatorom i uczestnikom nie przeszkadza³ padaj¹cy
deszcz. Sprzyja³a nie tylko pogoda, ale i wykonawcy, których publiczno�æ tak ³atwo
nie pozwala³a opu�ciæ sceny. Klas¹ do siebie by³y zespo³y Kult i Piersi. Ponad 20
tysiêcy ludzi doskonale bawi³o siê przy d�wiêkach dobrze znanych piosenek. Tym,
którzy z daleko nie widzieli wykonawców pomaga³ ustawiony obok sceny telebim.
Poza Kazikiem, Paw³em Kukizem i ich muzykami równie¿ pozostali wykonawcy dali
próbkê swoich wysokich mo¿liwo�ci. Ewelina Flinta,  doskona³y zespó³ Raz, Dwa,
Trzy oraz reagowy Daab zebrali wiele oklasków od znaj¹cej siê na muzyce
tomaszowskiej publiczno�ci.

Festiwal to nie tylko koncerty na B³oniach, to równie¿ wiele imprez towarzysz¹cych.

Po raz VIII swoje �wiêto obchodzi³a Pilica. W Skansenie Rzeki Pilicy Andrzej Kobalczyk
i jego �ekipa� przygotowali wspania³e atrakcje dla tych wszystkich, którzy w to upalne
sobotnie popo³udnie dojechali na ulicê Modrzewskiego. Mogli�my obserwowaæ
rekonstrukcjê historyczn¹ �Styczeñ 1945 nad Pilic¹�. Przebrani w mundury niemieckie
i radzieckie  aktorzy zaprezentowali publiczno�ci zdarzenie, które mog³o mieæ miejsce
60 lat temu. By³o wyposa¿enie z czasów II wojny �wiatowej, motocykl, broñ i du¿o
dobrej zabawy. Ponadto podczas VIII �wiêta Pilicy odby³y siê pokazy walk w
wykonaniu Bractwa Rycerskiego z Ole�nicy.

O innych imprezach towarzysz¹cych takich jak wrêczenie Orderów ECCE HOMO
czy �wiêcie 25 Brygady Kawalerii Powietrznej przeczytacie Pañstwo na stronach
11 i 16 a tak¿e 12.

Bractwo Rycerskie z Ole�nicy

Rekonstrukcja historyczna �Styczeñ 1945 nad Pilic¹�
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Raz, Dwa, Trzy

Zbigniew Wodecki

Grupa  Maleo

Ewelina Flinta
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Konkurs modelarski

Delegacje zagraniczne na Festiwalu

Delegacje z dwóch partnerskich miejscowo�ci Tomaszowa uczestniczy³y w  X Festiwalu �A mo¿e by�my tak�do Tomaszowa�. W pi¹tek 24 czerwca prezydent Miros³aw Kukliñski przyj¹³ przedstawicieli
Polonezkõy (Turcja) i Ivano � Frankowsk (Ukraina).

Go�cie z polskiej kolonii w Turcji � wójt Daniel Ohotski oraz b. wójt Fryderyk Nowicki przywie�li symbole swojej miejscowo�ci. Ponadto rozmawiano  o tomaszowskiej m³odzie¿y, która w sierpniu odwiedzi
Polonezõy (Adampol) na zaproszenie w³adz gminy.

W sk³ad delegacji z Ukrainy wchodzi³ szef Polonii w Ivano � Frankowsku (d. Stanis³awów) Orest Bezzubiak. Prezydent Miros³aw Kukliñski przekaza³ polskiej spo³eczno�ci komputer z monitorem. � Dziêki
temu sprzêtowi bêdziemy mogli lepiej i szybciej wydawaæ nasz¹ gazetkê � KURJER STANIS£AWOWSKI � podkre�li³ Bezzubiak dziêkuj¹c za wsparcie.

Modelarze modele
Maciej Lewandowicz to cz³owiek

który mieszkañcom naszego miasta
kojarzy siê z modelarstwem. Nauczy-
cielem- instruktorem pracowni mode-
larskiej w M³odzie¿owym Domu Kul-
tury jest ju¿ od trzydziestu lat. G³ów-
nie dziêki jego inicjatywie odby³ siê w
czasie ostatniego weekendu Jedenasty
Ogólnopolski Konkurs Modeli Reduk-
cyjnych o Puchar 7 Dywizjonu U³anów
Lubelskich. Puchary dla najlepszych
ufundowali równie¿ Starosta Powiatu
Tomaszowskiego i Prezydent Miasta
Tomaszowa. Lista sêdziów oceniaj¹-
cych prace modelarzy z piêciu klubów
uczestnicz¹cych w konkursie jest d³u-
ga ale najwa¿niejszym z nich by³ sê-
dzia g³ówny Marek Ciesielski z Pozna-
nia. � Poziom prac wykonanych przez
modelarzy i przedstawionych na kon-
kursie oceniam wysoko. Oczywi�cie
jest on zró¿nicowany bo modele wy-
konywali dziesiêcioletni ch³opcy i do-
ro�li mê¿czy�ni. Jednych i drugich ta

wymagaj¹ca cierpliwo�ci profesja po-
ch³ania bez koñca. Mog¹ przy modelach
spêdzaæ d³ugie godziny ci¹gle ucz¹c siê
czego� nowego dziêki takim instrukto-
rom jak Maciej Lewandowicz. W kla-
syfikacji dru¿ynowej zdecydowanie
wygrali modelarz M³odzie¿owego
Domu Kultury wyprzedzaj¹c zawodni-
ków z Radarka Zgierz, Pasmo Warsza-
wa, Herkulesa 3 Poznañ i Klubu Garni-
zonowego 7 Dywizjonu U³anów Lubel-
skich. Nagrody indywidualne za najle-
piej wykonane modele w barwach pol-
skich otrzymali modelarze MDK Arka-
diusz Marcjanik za pojazd i Marek Ko-
³odziejski za statek powietrzny. Dyrek-
cja M³odzie¿owego Domu Kultury
sk³ada serdeczne podziêkowania Staro-
stwu Powiatowemu i Urzêdowi Miasta
oraz dowództwu 7 Dywizjonu Ulanów
Lubelskich, Annie Kieliszek, Boles³a-
wowi i Piotrowi Fajczynom, Andrzejo-
wi Gizelwskiemu za pomoc w zorgani-
zowaniu konkursu.

Tomaszowska wiosna raz jeszcze
Poniewa¿ do tekstu zamieszczone-

go w poprzednim numerze naszej ga-
zety a dotycz¹cego Tomaszowskiej
Wiosny wkrad³o siê kilka b³êdów opis
konkursu przedstawiamy Pañstwu
jeszcze raz .Tegoroczna �Tomaszow-
ska Wiosna� by³a ju¿ trzydziestym
dziewi¹tym Ogólnopolskim Integra-
cyjnym Konkursem Piosenki Dzie-
ciêcej, której organizatorem jest
M³odzie¿owy Dom Kultury. Przy-
gotowania do tak du¿ej imprezy za-
czê³y siê w MDK �u ju¿ kilka mie-
siêcy wcze�niej i ze spokojem pra-
cownicy placówki czekali na przy-
jazd uczestników. W tym roku prze-
s³uchania konkursowe odbywa³y siê
na scenie kina �W³ókniarz�, a
uczestniczy³o w nich ponad sze�æ-
dziesiêciu m³odych artystów. Ich
umiejêtno�ci wokalne ocenia³o jury
w sk³adzie: Iwona Kowalkowska,
Gra¿yna �cibiorek, Zbigniew Gra-
ca i Andrzej Pachniewicz, a Domi-
nika Krawczyk, Karolina Krawczyk,
Filip Zdonek i Daniel Krze�lak sta-
nowili sk³ad jury m³odzie¿owego.
Najbardziej m³odym jurorom podo-
ba³ siê zespó³ Trzech Budrysów re-
prezentuj¹cy Dom Kultury Lokator
ze Zduñskiej Woli i to w³a�nie tej

formacji przyznali M³odzie¿owe
Grand Prix. Andrzej Wo�niak, który
przygotowywa³ zespó³ do wystêpów
poinformowa³ organizatorów konkur-
su, ¿e jego podopieczni wygrali ogól-
nopolskie eliminacje formacji dzieciê-
cych i bêd¹ reprezentowaæ Polskê na
festiwalu Eurowizji Dzieciêcej w Ry-
dze. �Wysoki poziom uczestników
tego konkursu mnie akurat nie dziwi
bo w pracach jury uczestniczê od wie-
lu lat. Natomiast pani Iwona Kowal-
kowska, która jest solistk¹ w Operze
Kameralnej w Warszawie i pierwszy
raz ocenia³a wykonawców tomaszow-
skiego konkursu by³a zaskoczona  bar-
dzo dobrym warsztatem m³odych wo-
kalistów. Nagrody Grand Prix przyzna-
li�my Agacie Ro¿ankowskiej ze Spo-
³ecznej Szko³y Podstawowej Stowa-
rzyszenia Edukacja w Toruniu i w ka-
tegorii osób niepe³nosprawnych Alicji
Byczkowskiej z Zespo³u Szkó³ Spe-
cjalnych w Czersku � powiedzia³ prze-
wodnicz¹cy jury Andrzej Pachniewicz.
Najwiêkszymi osi¹gniêciami tomaszo-
wian w tegorocznym konkursie by³o
zdobycie pierwszych miejsc: w�ród
osób niepe³nosprawnych przez S³awo-
mira Klewinoskiego z Miejskiego
O�rodka Kultury i Monikê Szyd³owsk¹

reprezentuj¹c¹  M³odzie¿owy Dom
Kultury któr¹ do konkursu przygoto-
wa³a nauczycielka � instruktorka Anna
Grabek. Wyró¿nienia za ca³okszta³t
wystêpów w konkursach otrzyma³a
Renata Polus. � Tomaszowska Wiosna
jest Konkursem Ogólnopolskim i ju¿
czas aby sta³a siê festiwalem Miêdzy-
narodowym. Mamy plany, ¿e jubile-
uszowy czterdziesty festiwal odbêdzie
siê z uczestnictwem zespo³ów zagra-
nicznych. Jednocze�nie chcemy aby
jeszcze aktywniej uczestniczy³y w kon-
kursie tomaszowskie placówki kultu-
ralne, szko³y i przedszkola. Dziêki
uprzejmo�ci Urzêdu Miasta tegorocz-
ny koncert laureatów odby³ siê na sce-
nie muszli Parku Miejskiego. Niestety
nie pomog³o to w zachêceniu tomaszo-
wian do wys³uchania najlepszych wyko-
nawców festiwalu. Mamy jednak pomy-
s³y jak przyci¹gn¹æ tomaszowsk¹ pu-
bliczno�æ na widowniê w przysz³ym roku.
Cieszy to, ¿e tydzieñ po zakoñczeniu kon-
kursu otrzymali�my kilka faxów z podziê-
kowaniami od uczestników i zapowiedzi¹,
¿e przyjad¹ w przysz³ym roku  � powie-
dzia³ dyrektor M³odzie¿owego Domu Kul-
tury Tadeusz Kotela. M³odzie¿owy Dom
Kultury dziêkuje wszystkim sponsorom za
wsparcie naszej imprezy.              (t.z.)

Nowa Gazeta Tomaszowska
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Jean Vanier odebra³ Order Ecce Homo za 2004 rok

Ordery ECCE HOMO wrêczone

Prezydent Miros³aw Kukliñski, wiceprzewodnicz¹cy Rady Miejskiej
Waldemar Wendrowski oraz dyrektor O�rodka Rehabilitacji Dzieci
Niepe³nosprawnych w Tomaszowie Dariusz Walczak wrêczyli podczas
pobytu we Francji Order ECCE HOMO, Jeanowi Vanier.
 Jean Vanier urodzi³ siê w 1928 roku w Kanadzie, jest doktorem filozofii.
Pracuje na Uniwersytecie w Toronto do roku 1964, kiedy to zak³ada
wspólnotê Arche, dom otwarty dla osób upo�ledzonych umys³owo. W roku
1971 tworzy organizacjê Wiara i �wiat³o. W 1997 zostaje wyró¿niony nagrod¹
Paw³a VI za zaanga¿owanie w niesieniu pomocy osobom potrzebuj¹cym
oraz za szeroko rozumian¹ dzia³alno�æ zmierzaj¹c¹ do rozwoju ludzko�ci.
Jest autorem kilkunastu dzie³ m.in. �Smak szczê�cia� (Presses de la
Renaissance 2001), �Tak dla ludzko�ci� (Presses de la Renaissance 1999).

Podczas X Jubileuszowego Festiwalu A MO¯E BY�MY TAK�DO TOMA-
SZOWA wrêczone zosta³y Ordery ECCE HOMO. W tym roku obraduj¹ca na Wa-
welu kapitu³a zdecydowa³a, ¿e order otrzymali:

· dr Tomasz DANGEL (twórca pierwszego w Polsce hospicjum dla dzieci, le-
karz)

· dr Kaja MIRECKA � PLOS (Szefowa Amerykañskiego Centrum Kultury
Polskiej)

· Siostra Lidia GOTSCHALK (prze³o¿ona jedynego w Polsce �¯eñskiego
Diakonatu Ewangelickiego �Eben - Ezer� w Dziêgielowie ko³o Cieszyna.

· Anna DYMNA (aktorka teatralna i filmowa, prowadzi program telewizyjny
ANNA DYMNA SPOTKAJMY SIÊ, który kierowany jest zarówno do osób nie-
pe³nosprawnych jak i pe³nosprawnych, poniewa¿ jego g³ównym przes³aniem jest
zbli¿enie tych dwóch, wydawa³o by siê, odrêbnych �wiatów).

· Krystyna BYSZEWSKA (dyrektor Rodzinnego Domu Dziecka w Krynicy)
· Sylwia KAR£OWSKA (organizuje �wi¹teczne i wakacyjne przyjazdy do

Polski dzieci z trzech litewskich sierociñców).
· prof. Jamro¿y KUCHMISTRZ (twórca Polskiego Organizacji Zuchowej)
Ordery wrêczone zosta³y 26 czerwca w O�rodku Rehabilitacji Dzieci Niepe³no-

sprawnych w Tomaszowie. Na uroczysto�ci zabrak³o tylko dr Kaji Mireckiej �
Plos.

Order ECCE HOMO (Oto Cz³owiek) przyznawany jest od 1998 roku. Pomy-
s³odawcami s¹: ks. Roman Pawlas oraz dyr. ORDN Dariusz Walczak. Poza nimi w
sk³ad Kapitu³y Orderu ECCE HOMO wchodz¹: siostra Zofia Zdybicka � prof. KUL
w Lublinie, Jan Ostrowski � prof. Uniwersytetu Jagielloñskiego, dyr. Zamku Kró-
lewskiego na Wawelu, Józef Lipiec � prof. Uniwersytetu Jagielloñskiego i kra-
kowskiego AWF. Kanclerzem Kapitu³y jest Prezydent Miasta Tomaszowa Mazo-
wieckiego.  Aktualnie tê zaszczytn¹ funkcjê sprawuje Miros³aw Kukliñski.

Kandydatury do odznaczenia ORDEREM ECCE HOMO mog¹ zg³aszaæ wszy-
scy cz³onkowie Kapitu³y, jak równie¿ wszelkie instytucje i osoby prawne wraz z wy-
czerpuj¹cym uzasadnieniem kandydatury.    W�ród osób uhonorowanych ORDE-
REM ECCE HOMO spotkamy: dzia³aczy charytatywnych, duszpasterzy, pisa-
rzy, kompozytorów, poetów, dzia³aczy sportowych, pedagogów i animatorów kul-
tury. Order otrzymali ju¿ m.in.: papie¿ Jan Pawe³ II, Dalajlama, Janina Ochojska,
ks. Jan Twardowski, Jacek Kuroñ, Ryszard Kapu�ciñski, abp Anastasios, Jerzy
Owsiak, Zofia i Jan Ku³akowscy.                                                                    (aw)
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ORGANIZATORZY X JUBILEUSZOWEGO  FESTIWALU
�A MO¯E BYSMY TAK...DO TOMASZOWA�

sk³adaj¹ serdeczne podziêkowania sponsorom.

Pomog³y nam:

1. CERAMIKA PARADY¯ Sp. z o.o.
2. JOKA Sp. j.
3. SKOK IM STEFCZYKA
4. ZAK£ADY TKANIN WE£NIANYCH  �MAZOVIA� SA
5. FORMAPLAN POLSKA Sp. z o.o.
6. ROLDROB SA
7. INTER VION SA
8. ZAK£ADY PRZEMYS£U WE£ANIANEGO �TOMTEX� SA
9. PLUS GSM
10. FM MAZOVIA Sp. z o.o.
11.  POLYTEC INTERIOR POLSKA Sp. z o.o.
12.  FABRYKA DYWANÓW WELTOM SA
13.  BANK GOSPODARSTWA KRAJOWEGO
14.  ZAK£AD BUDOWLANO-MONTA¯OWY �EZBUD�
15.  ICE FULL Sp. z o.o.
16.  BINSTAL
17.  CHIPITA POLAND Sp. z o.o.
18.  TOMASZOWSKA FABRYKA FILCÓW TECHNICZNYCH
19.  PRZEDSIÊBIORSTWO HANDLOWE �AGROSK£AD� Sp. j.
20.  KOMED s.c.
21.  PRZEDSIÊBIORSTWO HANDLOWE �DOMUS�
22. MARBEX Sp. z o.o.
23. ZIMNY Sp. j.
24. PROVIDENT POLSKA SA
25.  STOTON Sp. z o.o.
26. JURAJSKA Spó³dzielnia Pracy

Dziêki Waszej szczodro�ci i wsparciu mogli�my go�ciæ wspania³ych,
fascynuj¹cych artystów i prze¿yæ tyle niezwyk³ych chwil.

Dziêkujemy równie¿ wszystkim, którzy pomogli zorganizowaæ
to wydarzenie :

Dyrektorowi i pracownikom O�rodka Sportu i Rekreacji
Grupie SIM PCK
Komendzie Powiatowej Policji
Stra¿y Po¿arnej
Stra¿y Miejskiej
Dowódcy i ¿o³nierzom 25 Brygady Kawalerii Powietrznej
Miejskiemu Zak³adowi Komunikacyjnemu
Zak³adowi Energetycznemu
Zak³adom Graficznym MOMAG
Firmie MALTOM
Firmie ALTVATER SULO POLSKA
Panu Jerzemu Zysiakowi � Zak³ad Urz¹dzania i Konserwacji Zieleni
Panu Tomaszowi  O³owni

Piêknie dziêkujemy wspania³ej tomaszowskiej publiczno�ci.

X Festiwa³ � komentarze na www.tomaszow.pl
(pisownia oryginalna)

Gratuluje Dni Tomaszowa!!!!! Bardzo mi sie podoba³o, Kukiz&Piersii oraz Kult uwa¿am za zwyciêskie zespoly !!!!!!!!
ludwiG
A ja uwa¿am ¿e by³o zajebicie! A Ci co mówia ze nie to jaki dla mnie znaczy ¿e nie umiej¹ sie bawiæ!!
Zadowolny
Jeste�cie ¿a³o�ni......... cieszcie siê, ¿e wogóle �co�� by³o. Dla was liczy sie tylko alkochol. Jak czytam komen-

tarze co niektórych ludzi to za przeproszeniem, a¿ mi siê rzygaæ chce...Osobi�cie bawi³êm siê �wietnie. Wielkie
pogo na Kulcie :) Kukiz jak zwykle rozbawi³ publike, a i w pi¹tek pozytywnych wibracji da³o siê s³uchaæ ... a na
zakoñczenie fontanna i fajerwerki ..:) Wielki uk³on do sponsorów no i tym razem te¿ do w³adz miasta. A je�li wam
naprawde nie pasowa³o to na drugi raz,id�cie zróbcie impreze u kumpli (...)

Jedi Master
dla mnie to byla kicha i napewno na dniach opoczna bedzie lepiej.
soka
Po Kukizie to mam takie zakwasy ¿e ledwo wstalem...=)Bylo zaj*****e=)
Sadzik
sam pokaz zarombisty ognie ekstra tylko fontanny mog³y byæ wiêksze lub ustawione w innym miejscu tak rzeby

wszyscy dobrze je widzieli ale ogólnie gratulacje zapowiada³o siê nieciekawie a wysz³o rewelacyjnie BRAWO
AVP
hihi by³am na dniach i uwazam sie by³o siuper =) nie koniecznie ze wzglêdu na zespo³y bo to generalnie mi sie

nie podoba³o ale wszystko inne bylo ok =) wazne ze moglismy sie spotkac ze znajomymi i pogadac =) Buziunki !!!
Gosiaczek
super imprezka, nie wiedzia³am, ¿e bêdzie tak fajnie...a jak czytam te niektóre komentarze to mi siê �le robi...lu-

dzie czego wy oczekujecie???...najpierw dajcie cos z siebie a pozniej rz¹dajcie od innych...wy chyba nie wiecie jak
trudno jest zorganizowaæ taka imprezê i poszukaæ sponsorów...ehhhh!!!!

gosia
szczerze mówi¹c na tych fontannach gdy juz 20 minut minê³o zaczê³y mnie nudziæ i sobie pomy�la³em ¿e jak nie

bêdzie fajerwerków to bêdzie kicha ale jednak by³y i to lepsze ni¿ w poprzednich latach jednak po tamtym ¿a³osnym
roku jak Kukliñski objeca³ ¿e bêd¹ takie 3 dni jakich jeszcze nie by³o to uwa¿am ¿e dotrzyma³ s³owa i chwa³a mu za
to zespo³ów by³o ma³o poniewa¿ nasze 3 dni zla³y siê z sopotem wiêc nie by³o du¿ego wyboru ale i tak by³o
zajedwabi�cie. Jednak nie spodoba³ mi siê fakt ¿e po fajerwerkach ka¿dy siê rozszed³ zamiast chwilke poczekaæ i
poskandowaæ troch DZIÊ-KU-JE-MY napewno docenili by to organizatorzy a tak to mog¹ sobie pomy�leæ ¿e
tomaszów nie zna takiego s³owa ale mam nadzieje ¿e to siê zmieni. POZDRO wracam spaæ :P

�pi¹cy i �pi¹ca
jak czytam te komentarze to niedobrze siê robi... kto� napisa³ ¿e nie by³o fajerwerek trzebaby³o poczekaæ do

koñca albo piæ z umiarem ¿eby pamiêtaæ co siê dzia³o. Ka¿dy narzeka... bo siê pospijali i ma³o co wynie�li z tych dni
TM. Cieszcie sie z tego ¿e cokolwiek w³adze miasta zorganizowa³y, bo jak komu� siê co� nie podoba to nie musi
przychodziæ. Co roku ka¿y narzeka ... ludzie nie b¹dzcie upierdliwi!!!! nie przesadzajmy nie by³o tak �le!

=)
fajerwerki by³y zajebiste!! moim zdaniem lepiej by by³o gdyby nie by³o tych fontann, bo to wcale nie by³o fajne,

a zamiast wydawaæ kase na to, mogliby zrobiæ 2 razy d³u¿eszy pokaz sztucznych ogni :) ale ogólnie �wietnie by³o,
a Kukiz poprostu rz¹dzi :)

:-)
moim skromnym zdaniem duzo sie dzialo ale dopiero po 22 kiedy to graly najlepsze zespoly. ludzi pijanych jak

zawsze pelno ich bylo. CIESZMY SIE ZE SIE COS DZIALO ze jakas czesc mieszkancow tomaszowa przyszla na
przystan i sie razem bawila =)

marta
heh zapomnialam dodac fajerwerki rozwniez byly najlepsze tylko te fontanny troche lipnie nio ale ladnie to

wygladalo ale po 20min. ogladania to juz sie nudno robilo :-/
marta
SZKODA ZE TYLKO 3 DNI MOZE ZA ROK ZROBIA CHOCIAZ 4 A NAJLEPIEJ CALY TYDZIEN :):p

SUPER BY£O
��������
Wedlug mnie dobrze ,ze nie bylo hip hopu ,bo w zeszlym roku koncerty hip hopowe to byly jedne wielkie

niewypaly :). Kto potrafi sie bawic zabawi sie przy kazdej muzyce :D tak jak ja hehe :P najlepszy byl chyba kukiz
w sumie kultu nawet nie slyszalam hehe ,a flinta tez byla calkiem niezla ;-) .Sadze tez ,ze w ticie nie bedzie takie
naglowka jak w zeszlym roku ,czyli DNI PIJANYCH DZIECI ,bo z tego co widzialam PCK w tym roku nie mialo
az tak duzo roboty i dobrze :).

Dorcia
a moze by bylo lepiej gdbyby nie bylo dni tomaszowa?:)
mala rybka
nie narzekajcie bo w tym roq by³y naprawde �wietne Dni Tomaszowa! ka¿dy mówi³ ¿e bêdzie lipa..i co? przy-

sz³o wiêcej osób ni¿ w tamtym roq! najbardzoej podoba³ mi siê dziêñ wczorajszy i sobota. ta fontanna po prostu
mnie rozwali³a!! by³a po prostu super, mog³abym ca³y czas na ni¹ patrzeæ, my�la³am ¿e nie bêdzie fajerwerków i
wcale nie by³am zawiedziona! ale fajnie ¿e by³y jeszcze! pozdrawiam ****

tomaszowiankaa
na dniach by³o bosko:))) najfajniejsza by³a sobota i wczorajszy wystep Paw³a Kukiza.... by³o superowo..... szko-

da tylko ¿e ju¿ koniec...a fontanny przesz³y moje najsmielsze oczekiwania, no i jeszcze fajerwerki....w³adze nasze-
go miasta siê postara³y,a to im siê chwali....WIELKIE DZIÊKI....

pati:)
Dni sa ok. Ale jest kilka minusow dla mieszkajacych w okolicy. Pomijam to, ze ciezko zaparkowac kolo mazo-

wieckiej jesli sie tam mieszka ale ilosc smieci i gosci sikajacych po krzakach jest ponad norme. Mieszkancy chyba
nie wiedza, ze toalety na dniach S¥ i MO¯NA ich u¿ywaæ. Druga rzecz to wieczorni zawiani. Muzyka wyraznie
utrudnia im widzenie linii prostych, powoduje tez problemy zoladkowe. Drodzy tomaszowianie widocznie kultura
i umiejetnoscia zachowania umiaru nie dorownujemy innym miastom. PS Pozdrowienia dla policji. Panowienie
zgromadzeni w grupach w okolicy przystani. W zasadzie tam i 90% wylacznie tam. Widocznie tam sprzedawali
lepsze paczki ale czasem warto byloby zajrzec w okolice biedronki i zatrzymac kilku nieletnich chmielacych bro-
warki. Ogolnie impreza udana - tak mysle oby za rok bylo lepiej.

CeSar
Tegoroczne DT byly naprawde super:)Te fantanny i te piekne fajerwerki ach...brak mi slow :) super!! Bardzo

mile je wspominam i szkoda ze Siê skonczyly.. :)
:):)
Fajna atmosferka ..fajny klimatik... duzo znajomych..i czego wiecej chciec od zycia.. :) pozdrawiam
heh
dni by³y do kitu jedyne na co mozna by³o pójs to na karuzel. Hip-Hop lub sie czegos napic pozdro dla anki muchy
Bentlej(kuzynka)
Dni naprawdê by³y super. Najlepsze chyba jak do tej pory. My�lê, ¿e ka¿dy znalaz³ tam koncert, na który z

chêci¹ poszed³. Ja znalaz³am nawet kilka. Maleo, DAAB, Kult, Kukiz&Piersi, Ewelina Flinta... Nawet na Raz Dwa
Trzy i Salsa Tropical by³a �wietna zabawa. Na spitych jak bele ludzi i wszechobecne �mieci nie bêdê narzekaæ, bo
to nie ma wiêkszego sensu... Ale program by³ naprawdê ciekawy. Fontanny i fajerwerki na koniec te¿ okaza³y siê
�wietne. WIELKIE DZIÊKI ORGANIZATOROM! OBY TAK SAMO (ALBO NAWET JESZCZE LEPIEJ :D)
BY£O ZA ROK!

@
Mnie osobi�cie bardzo siê podoba³o :) Najlepiej bawi³am siê na Kukizie ;P Na koniec te fontanny i fajerwerki ...

hmm bedzie co wspominaæ :)
_Palineczka_
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Nauka zakoñczona, pora na wakacje

Uczniowie tomaszowskich szkó³
równie¿ zakoñczyli rok szkolny 2004/2005.
We wszystkich szko³ach wrêczano nagro-
dy i �wiadectwa. By³y równie¿ wyró¿nie-
nia za wspó³zawodnictwo w sporcie czy
te¿ inne szczególne osi¹gniêcia.

Prezydent Miros³aw Kukliñski oraz
jego zastêpcy uczestniczyli w podsumo-
waniu roku szkolnego w Gimnazjum nr 3
(prezydent) oraz Gimnazjum nr 6 (wice-
prezydent G. Hara�na) i Szkole Podsta-
wowej nr 14 (wiceprezydent Jan ̄ erek).

W roku szkolnym 2004/2005 naukê
w 7 gimnazjach zakoñczy³o 2811
uczniów a w 12 szko³ach podstawo-
wych a¿ 4499.

Gimnazjum nr 6

Gimnazjum nr 3

SP 14
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Przedszkole nr 2 Przedszkole nr 10 - na miarê  XXI wieku

EKOLOGICZNE PRZEDSZKOLE

Przedszkole numer 10 otacza zieleñ lasu,
Zawitaj w nasze progi, gdy znajdziesz trochê czasu.
Napotkasz tu �Plastusie� radosne ju¿ od rana,
Dru¿ynê �Ekoludków�, co jest niezmiernie zgrana.
�Krasnale� to maluchy- sypiaj¹ do poduchy,
A  sen ten zawdziêczaj¹ zdrowotnym obyczajom.
Za� ten obyczaj ka¿e ogrzewaæ tylko gazem,
I segregowaæ �mieci- przez przyk³ad uczyæ dzieci,
Recykling to pojêcie te¿ dla nas jest nie nowe,
Poniewa¿ sprzedajemy puszki aluminiowe.
Na przedszkolnym podwórzu zasadzili�my drzewa
Nied³ugo w nich rado�nie ptaszek nam za�piewa.
Te drzewa bêd¹ du¿e, bo si³ê czerpi¹ st¹d,
 ¯e w kacie tego ogrodu pojemniki z kompostem s¹.
A  gdy przychodzi wiosna i ogród siê zieleni
Na nowym placu zabaw bêdziemy wnet szaleli.
Zabawki s¹ tam z dêbu, co w wielkim lesie pad³
Lecz ludzie go nie �cieli, powali³ drzewo wiatr.
Chc¹c ¿yæ z przyrod¹ w zgodzie, na piêkny patrzeæ �wiat
Czyszczenie zaczynamy od przedszkola naszego bram.

Pamiêtaj!

¯yjemy na planecie, co nazwê Ziemia ma.
Jest piêkna i zielona dopóki o ni¹ dbasz!
Musimy, wiêc siê staraæ przez wiele d³ugich lat,
By naszym dzieciom dalej móg³ s³u¿yæ czysty �wiat.
Lecz nie wystarcz¹ s³owa, tu czynów nadszed³ czas
Ucz dzieci jak ochroniæ przyrodê, wodê, las.

El¿bieta TOMCZYK

Dzia³ania ekologiczne przedszkoli

¯ycie cz³owieka jest nierozerwalnie zwi¹zane
ze �rodowiskiem, które go otacza. Dziecko wycho-
wane w potrzebie kontaktu z przyrod¹ i nauczone
proekologicznego my�lenia, w wieku dojrza³ym
bêdzie w stanie naprawiæ negatywne skutki gospo-
darki jego poprzedników na Ziemi.

Ju¿ od najm³odszych lat powinni�my wpajaæ
dzieciom postawy proekologiczne. Tylko d³ugo-
trwa³y proces edukacyjny pozwoli im zrozumieæ ,
¿e cz³owiek jest czê�ci¹ przyrody i stanowi nieod-
³¹czny element �rodowiska.

Edukacja ekologiczna powinna pomóc dziecku
w ukszta³towaniu �wiadomego, przyjaznego odno-
szenia siê do natury i wszelkich form ¿ycia. Po-
winna u�wiadomiæ, ¿e ¿ycie bez kontaktu z przy-
rod¹ jest niemo¿liwe. Wszystko, co jest potrzebne
cz³owiekowi do ¿ycia, czerpie on ze �rodowiska.

Chc¹c pomóc dzieciom w zrozumieniu przez nie
potrzeby kontaktu z przyrod¹ i nauczenia proeko-
logicznego my�lenia, bardzo czêsto w pracy wy-
chowawczo-dydaktycznej realizujemy tematykê
ekologiczn¹, maj¹c na uwadze wiedzê i wiadomo-
�ci dzieci. Kontakt z przyrod¹ dostarcza bowiem
dzieciom wielu prze¿yæ, wra¿eñ, doznañ, a tak¿e
wywo³uje chêæ aktywnego dzia³ania.

Przedszkole nr 2 im M. Kownackiej po³o¿one
jest w malowniczym miejscu, otoczone du¿ym
ogrodem ze starymi drzewami. Wiosn¹ w kona-
rach drzew odbywaj¹ siê ptasie koncerty, latem
drzewa chroni¹ dzieci przed silnymi promienia-
mi s³onecznymi, jesieni¹ zbieramy piêknie prze-
barwione li�cie i wspólnie wykonujemy bukiety
do wazonów. Zim¹ dokarmiamy zmarzniête pta-
ki, które s¹ mieszkañcami naszego ogrodu i po-
bliskiego lasu.

Wspólnie z pani¹ dyrektor, która by³a autork¹
przedsiêwziêcia ekologicznego i programu �Eko-
logiczne przedszkole� realizujemy tê tematykê we
wszystkich grupach wiekowych. Zajêæ ekologicz-
nych nie da siê oddzieliæ od zajêæ przyrodniczych,
dlatego czêsto tematyka ta przeplata siê. Zwraca-
my uwagê dzieci na przyrodê w ogrodzie przed-
szkolnym, lesie, ³¹ce , w parku. Dzieci poznaj¹ ró¿-
ne okazy flory, pog³êbiaj¹ informacje o wybranych
ro�linach.

Rozwijamy w dzieciach potrzeby czêstego
przebywania w �rodowisku ro�linnym bêd¹cym
miejscem doznañ estetycznych i odpoczynku cz³o-
wieka.

W starszych grupach dzieci poznaj¹ wybrane
przyczyny zatrucia i zanieczyszczenia gleby (�rodki
owadobójcze, metale ciê¿kie ze spalin samocho-
dowych, wysypiska �mieci, kwa�ne deszcze ), po-
znaj¹ sposoby ochrony gleby.

Kszta³tujemy wra¿liwo�æ estetyczn¹ dzieci po-
przez obserwacjê przyrody, odczuwanie piêkna jej
barw, kszta³tów, d�wiêków i ró¿norodnych zjawisk.
Dzieci by³y na wycieczce na Niebieskich �ród³ach,
gdzie obserwowa³y wodn¹ i nadbrze¿n¹ ro�linno�æ
a tak¿e ptaki wodne ¿yj¹ce na �ród³ach - ³abêdzie i
kaczki krzy¿ówki. Pobiera³y do pojemnika wodê
ze �róde³ka, a pó�niej porównywa³y j¹ z wod¹ po-
bran¹ z kranu. Samodzielnie wyci¹ga³y wnioski z
zaobserwowanych zjawisk. Wyrobiony zosta³ w
dzieciach nawyk picia wy³¹cznie wody przegoto-
wanej, wdro¿one zosta³y do oszczêdnego korzy-
stania z wody pitnej. Poprzez rozmowy, odpowied-
ni¹ literaturê oraz ilustracje dzieci pozna³y drogê
wody ze zbiornika do mieszkañ. Ogl¹da³y próbki
wody z ró¿nych zbiorników �go³ym okiem� i kro-
pli wody pod mikroskopem. Reakcje ich by³y bar-
dzo ró¿ne - od zdziwienia do wstrêtu i niechêci pi-
cia wody z kranu.

Wycieczka do O�rodka Hodowli ¯ubrów w
Smardzewicach pozwoli³a poznaæ bli¿ej naturalne
�rodowisko ¿ycia zwierz¹t, które s¹ pod ochron¹.

Realizuj¹c za³o¿enia programu �Ekologiczne

przedszkole�, chêtnie w³¹czamy siê w akcje pro-
wadzone i organizowane na terenie miasta i kra-
ju. Wspólnie z rodzicami i nauczycielami dzieci
bra³y udzia³ w sprz¹taniu �wiata , ogólnospo³ecz-
nej akcji s³u¿¹cej nam wszystkim. U�wiadomi³y-
�my wszystkim niebezpieczeñstwa jakie gro¿¹
¿yciu ludzi spowodowanych zanieczyszczeniem
i dewastacj¹ najbli¿szego �rodowiska przyrodni-
czego. Sprz¹tali�my teren wokó³ pobliskiego lasu
i ogród przedszkolny. Rodzice pomalowali sprzêt
ogrodowy.

Dzieci bior¹ udzia³ w konkursach plastycznych
og³aszanych przed Dom Kultury �Tkacz� z oka-
zji �wiêta Ziemi i zdobywaj¹ liczne nagrody.

W bie¿¹cym roku szkolnym zorganizowane
zosta³o ��wiêto drzewa�. Odby³o siê spotkanie z
panem le�niczym z Nadle�nictwa w Smardzewi-
cach, który wyg³osi³ dzieciom prelekcjê na temat
drzew, ich wzrostu, warunków rozwoju i ochro-
ny. Rozstrzygniêty zosta³ konkurs plastyczny, któ-
rego tematem by³o �Drzewo moim przyjacielem�.
Nagrodami by³y sadzonki ma³ych drzewek, któ-
re wrêcza³ dzieciom pan le�niczy. Dzieci wyst¹-
pi³y te¿ z programem artystycznym �Nasze drze-
wa�. Na zakoñczenie spotkania zosta³y posadzo-
ne w ogrodzie przedszkolnym �drzewka pokoju�.

Wiosn¹ 2005 r. powsta³ projekt ekologicznej
�cie¿ki zdrowia. Nawi¹zali�my kontakt z Nadle-
�nictwem w Smardzewicach i Spalê, sk¹d dosta-
niemy potrzebne drewno klocki i pieñki, które
zostan¹ ustawione na terenie naszego ogrodu.
�cie¿ka zdrowia bêdzie jedn¹ z atrakcji, jakie za-
proponujemy naszym dzieciom w nowym roku
szkolnym.

Nasza placówka jest cz³onkiem �Klubu Gaja�,
czynnie bierzemy udzia³ w akcjach m.in. �Zbie-
rajmy makulaturê- ratujmy konie�. W miesi¹cu
marcu odby³a siê zbiórka makulatury, a pieni¹-
dze uzyskane z tej akcji przes³ali�my na konto
Klubu. Mobilizowa³y�my te¿ rodziców do prze-
kazania 1% podatku na dzia³alno�æ Klubu Gaja.

W kwietniu , w miesi¹cu w którym obchodzo-
ne jest �wiêto Ziemi, tematyka ekologiczna prze-
wija siê bardzo czêsto. Dzieci chêtnie uczestnicz¹
w tych zajêciach i potrafi¹ wyt³umaczyæ, co to
jest �ekologia� i czym siê zajmuje. Nauczycielki
zorganizowa³y Dzieñ Ziemi ,dzieci bra³y udzia³
w konkursie wiedzy o tematyce ekologicznej .
Otrzyma³y odznaki � Przyjaciela Przyrody� . Uro-
czysto�æ zakoñczy³y wystêpy dzieci z grup naj-
starszych .

Dzieci swoje wiadomo�ci, spostrze¿enia i
umiejêtno�ci poznane na zajêciach i wycieczkach
przenosz¹ z przedszkola do domu, o czym czêsto
informuj¹ nas rodzice. Mówi¹ o tym, jak dzieci
segreguj¹ �mieci, jak oszczêdzaj¹ wodê mówi¹c,
¿e to skarb, zwracaj¹ im uwagê, aby u¿ywali

opakowañ papierowych oraz ograniczali ilo�æ
wytwarzanych �mieci. My�lê, ¿e dzieci jeszcze
wiele dobrego mog¹ nauczyæ swoich rodziców.

Ró¿norodno�æ zajêæ a tak¿e ich tematyka daje
dzieciom okazjê do poznania nowych tre�ci, po-
szerzania wiadomo�ci i umiejêtno�ci oraz w³a�ci-
wego z nich korzystania. Wiemy, ¿e dzieci przy-
jê³y w³a�ciw¹ postawê wobec przekazanych im
informacji, rozwinê³y swoje zainteresowania i cie-
kawo�æ �wiata, nauczy³y siê poszanowania tego
wszystkiego co da³a im Matka-Ziemia a tak¿e
zrozumia³y, ¿e przyroda jest dla wszystkich i ka¿-
da istota ma prawo do godnego ¿ycia, a ludzie
powinni pomagaæ sobie i opiekowaæ siê wszyst-
kimi ¿ywymi istotami, i dbaæ o nasz wspólny
�wiat.

Opracowa³a :
mgr Ma³gorzata Przedbora  nauczycielka

Przedszkola nr2 im.M. Kownackiej

Przedszkole nr 10 le¿y na obrze¿ach miasta w malowniczej okolicy nad stawem, otoczone jest lasami i
³¹kami. Takie po³o¿enie sprawia, ¿e rozwój dzieci odbywa siê z dala od zanieczyszczonego �rodowiska miej-
skiego. Mo¿na by powiedzieæ, i¿ przedszkolaki maj¹ mo¿liwo�æ s³yszeæ �jak bije wielkie serce przyrody�.

W naszym 3 oddzia³owym przedszkolu, w domowej atmosferze i przy wspó³pracy z rodzicami,
chcemy chroniæ nasze �rodowisko przed degradacj¹, dlatego próbujemy pomóc dzieciom zrozu-
mieæ i uszanowaæ prawa natury.

Budynek przedszkolny w minionych latach przeszed³ kapitalny remont. Dziêki likwidacji nie-
bezpiecznych balkonów powiêkszono sale zabaw dla dzieci, ocieplono �ciany i dach, wymieniono
stolarkê okienn¹, umywalki i baterie w ³azienkach, centralne ogrzewanie z wêglowego zamieniono
na gazowe, generalny remont przeprowadzono w kuchni. Ca³o�ci estetyki dope³ni³o po³o¿enie p³ytek
w korytarzu, szatni i suterynie. W ci¹gu ostatnich lat sale zosta³y wyposa¿one w nowe meble i inne
sprzêty zakupione za pieni¹dze pozyskane z zabaw charytatywnych dla rodziców i Funduszu Ochro-
ny �rodowiska i Gospodarki Wodnej. Z pozyskanych w ten sposób �rodków zosta³y te¿ zakupione
zabawki ekologiczne do ogrodu przedszkolnego, który sta³ siê chlub¹ naszego przedszkola.

W przedszkolnym ogrodzie dzieci przez ca³y rok maj¹ mo¿liwo�æ obserwowania jak rozwija siê
fauna i flora. Na pocz¹tku roku szkolnego dzieci obserwuj¹ jesienne obumieranie ro�lin i przygoto-
wania owadów i ptaków do zimy. Zim¹ dokarmiamy ptaki w karmnikach, obserwujemy zjawiska
atmosferyczne i poznajemy rolê �niegu dla ochrony ro�lin. Gdy pierwsze ro�liny walcz¹ z pokryw¹
lodow¹ i owady budz¹ siê ze snu zimowego, nasze przedszkolaki maj¹ mo¿liwo�æ do�wiadczania tego
pulsu natury wieloma zmys³ami. Wobec wszechogarniaj¹cego po�piechu wokó³, nasze przedszkolaki
mog¹ zatrzymaæ siê w ogrodzie, aby lepiej przypatrzeæ siê ro�linom, zwierzêtom, ptakom i owadom, a
tak¿e poznaæ ich obyczaje. Z my�l¹ o tym powsta³a w ogrodzie �cie¿ka przyrodniczo- dydaktyczna
skupiaj¹ca ró¿norodne ro�liny. Dzieci maj¹ mo¿liwo�æ obserwowania pierwszych wiosennych kwiatów
takich jak: ¿onkile, hiacynty; rozwoju krzewów, drzew li�ciastych i iglastych i innych. Krocz¹c ow¹
�cie¿k¹ dzieci poznaj¹ nazwy ro�lin w jêzyku polskim i ich ³aciñskie odpowiedniki.

W nastêpnym roku szkolnym opracowywany ma byæ program autorski na temat �cie¿ki przyrodniczo-
dydaktycznej, maj¹cy na celu jak najlepsze wykorzystanie bazy przyrodniczej w ogrodzie i poza nim.

Ka¿d¹ ro�linê i inne cz¹stki organiczne i nieorganiczne dzieci mog¹ badaæ i obserwowaæ w
k¹ciku laboratoryjnym zorganizowanym w sali �Ekoludków�. Tam te¿ hoduj¹ rybki w akwarium i
kaktusy w doniczkach. W ka¿dej sali eksponowane s¹ k¹ciki przyrodnicze ukazuj¹ce ró¿norodno�æ
ro�lin i zwierz¹t w ró¿nych porach roku.

Ekologia rozumiana jako � okre�lona postawa spo³eczna i dzia³alno�æ cz³owieka zwi¹zana z
ochron¹ �rodowiska� zaczyna siê u nas ju¿ na etapie kuchni. Tu u¿ywa siê nowalijek wyhodowa-
nych przez dzieci w k¹cikach przyrody, segreguje siê �mieci na organiczne i nieorganiczne oraz
mog¹ce ulec recyklingowi. W k¹cie ogrodu, z dala od tras dzieciêcych zabaw, usytuowany jest
kompostownik, z którego czerpie siê nawóz do zasilania ro�lin rosn¹cych w ogrodzie.

Nasze zabiegi nie s¹ ograniczone do obserwacji przyrody w ogrodzie lub przylegaj¹cych lasach i ³¹kach,
ale tak¿e do jej ochrony. Tradycj¹ przedszkola sta³ siê udzia³ w akcji �Sprz¹tania �wiata�. Staramy siê te¿
w³¹czaæ w akcjê ��wiêto Ziemi�, �Z³ota Puszka� i innych -lokalnych czy �rodowiskowych- w my�l has³a:

�My�l globalnie- dzia³aj lokalnie�.
Celem naszego przedszkola jest utworzenie placówki o profilu ekologicznym, poniewa¿ eduka-

cji ekologicznej nie mo¿na od³o¿yæ na pó�niej, gdy dzieci bêd¹ starsze, trzeba j¹ zacz¹æ w przed-
szkolu  poniewa¿, jak mówi chiñskie przys³owie:

�Je�li my�lisz rok na przód -sad� ry¿.
Je�li my�lisz 10 lat na przód- sad� drzewo.
Je�li my�lisz 100 lat na przód- ucz dzieci�.
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Kolarstwo

Pi³ka no¿na

Pi³ka siatkowa i koszykowa

 Pi³ka siatkowa

Sukcesy p³ywaków M³odzie¿owego Domu Kultury

Turnieje na pla¿y i na asfalcie
W czasie Dni Tomaszowa odby³y siê dwie imprezy sportowe zorganizowane przez To-

warzystwo Krzewienia Kultury Fizycznej. Fina³owe mecze na piaszczystej pla¿y O�rodka
Sportu i Rekreacji rozegrali ju¿ w czwartek siatkarze rywalizuj¹cy o puchar Komendanta
Stra¿y Miejskiej. Ze wzglêdu na kontuzje i wyjazdy zawodników w fazie fina³owej turnieju
uczestniczy³y tylko trzy siatkarskie pary. Puchar z r¹k komendanta Stra¿y Miejskiej Krzysz-
tofa Remisza odbierali Adam Czekaj i Karol Wêgliñski. Drugie miejsce zajêli Krzysztof
¯egnalek z Bart³omiejem Rebzd¹ a trzecia pozycja przypad³a Piotrowi Pijanowskiemu i
Bogdanowi M¹czyñskiemu.

  Zdecydowanie wiêcej uczestników i kibiców zgromadzi³ turniej Koszykówki Ulicznej.
Kilkudziesiêciu zawodników i zawodniczek rywalizowa³o na Placu Ko�ciuszki o miano
najlepszej dru¿yny w mie�cie. W�ród dziewcz¹t niezwyciê¿one okaza³y siê koszykarki ze
Szko³y Podstawowej nr 14 i Gimnazjum nr 3 które do turnieju przegotowa³y Agnieszka
Wiktorowicz i Monika £aska.. Dopingowane przez rodziców i dyrektorów swoich szkó³
Miros³awê Tomczyk i S³awomira ¯egotê m³ode koszykarki popisywa³y siê wieloma efek-
townymi zagraniami. Rywalizacjê ch³opców zdominowali w najm³odszej kategorii pod-
opieczni Cezarego ¯egoty z Miêdzyszkolnego Uczniowskiego Klubu Sportowego Wiking
M³odzie¿owego Domu Kultury. Swoj¹ kategoriê wiekow¹ wygrali koszykarze z Gimna-
zjum nr 1 a starzy Wikingowie wspierani przez kolegów wygrali w najstarsz¹ kategoriê.

KOLARSKIE ZAWODY
Zawodnicy Ludowego Klubu Ko-

larskiego Start uczestnicz¹ w rywali-
zacji Ligi Magnum. Trzecia edycja za-
wodów odby³a siê na stoku narciarskim
w Kamieñsku. Najlepiej z podopiecz-
nych Zbigniewa Dziurdzia spisa³a siê
najbardziej utytu³owana tomaszowska
zawodniczka Dorota Warczyk, zaj-
muj¹c pierwsze miejsce w kategorii
elit. Pozostali tomaszowianie rów-
nie¿ wypadli bardzo dobrze. Pierw-
szy w�ród m³odzików by³ Maciej Stê-
pieñ, a juniorzy m³odsi Kamil Stañ-
czyk i Dawid Janecki wywalczyli
trzeci¹ i czwart¹ pozycjê. Startuj¹cy
w kategorii elit Micha³ Zatorski zaj¹³
czwarte miejsce, a Micha³ Ciesielski
by³ pi¹ty. Nastêpnego dnia kolarze

przenie�li siê do Brzezin, gdzie odby³a
siê czwarta edycja Ligi Magnum. Po
wy�cigach w Brzezinach liderem
w�ród m³odzików zosta³ Maciej Stê-
pieñ. Pozycje liderów wywalczyli w
swoich kategoriach równie¿ Kamil
Stañczyk i Dorota Warczyk.- Dziêki
firmie Trade Stomil otrzymali�my
dwa rowery na których teraz startuj¹
nasi zawodnicy. My w zamian zobo-
wi¹zali�my siê do siedmiu startów w
maratonach i taka wspó³praca jest ko-
rzystna dla obu stron. M³odzie¿y która
chce uprawiaæ kolarstwo w naszym
mie�cie i powiecie nie brakuje nale¿y
jej tylko zapewniæ warunki do trenin-
gów i startów � powiedzia³ trener Zbi-
gniew Dziurd�.

 Podczas zawodów rozgrywanych
w Piotrkowie Trybunalskim z cyklu
Korespondencyjnych Mistrzostw
Polski , uczestnicy sekcji p³ywackiej
dzia³aj¹cej w M³odzie¿owym Domu
Kultury zdobyli dziesiêæ medali w
konkurencjach indywidualnych. W
zawodach startowali: Natalia K¹cka,
Iza Perzanowska , Przemek Kowal-
ski , Iga Kopeæ, Aleksandra Staszew-
ska , Kuba Przyby³ek , Ola i Patry-
cja Deredes.

Najwiêcej osi¹gnê³a Natalia K¹cka ,
zdobywaj¹c br¹zowy medal Mistrzostw
Polski  na 100 m stylem dowolnym oraz
czwarte miejsce na 50 m stylem dowol-
nym . Jest to najwiêksze osi¹gniêcie w
tej grupy zawodników.

W ostatnim okresie zawodnicy
sekcji startowali w Letnich Mistrzo-
stwach woj. ³ódzkiego w p³ywaniu,
zdobywaj¹c trzykrotnie mistrzostwo
województwa na dystansie 400 m
stylem zmiennym, 200 m motylem,

200 m stylem klasycznym.
 Najlepszym zawodnikiem w tej ka-

tegorii wiekowej jest Kacper Pe³czyñ-
ski , który w profesjonalny sposób pod-
chodzi do swoich obowi¹zków, przez co
jego osi¹gniêcia s¹ na najwy¿szym po-
ziomie sportowym.

 Dwóch zawodników sekcj i :
Tomasz Zaj¹c i Kacper Pe³czyñ-
ski  wyje¿d¿aj¹  na Mistrzostwa
Polski w p³ywaniu do Dêbicy i
O�wiêcimia.

LECHIA KONTRA LECHIA
Spora grupa kibiców przyby³a w nie-

dzielne przedpo³udnie, aby obejrzeæ
mecz pomiêdzy dru¿yn¹ RKS Lechia
1923 a pi³karzami, którzy kiedy� repre-
zentowali barwy klubu z Nowowiej-
skiej. Selekcjonerem �Przyjezdnych�
zosta³ Miros³aw Madejczyk by³y selek-
cjoner RKS Lechia, a obecnie pracuj¹-
cy w KS Mniszków. Pierwsze celne tra-
fienie dla go�ci uzyska³ ju¿ w siódmej
minucie graj¹cy na  co dzieñ w Wi�le
P³ock Klaudiusz Z¹becki. Dwie minu-
ty pó�niej efektown¹ bramkê zdoby³
zawodnik Concordii Piotrków Bart³o-
miej Idzikowski. Podopiecznym Tade-
usza Lubickiego nie pozosta³o nic in-
nego do zrobienia jak tylko przyst¹piæ
do ofensywy. Pi³karze Lechii 1923 zro-
bili to na tyle skutecznie, ¿e do koñca
pierwszej czê�ci spotkania tylko oni
zdobywali bramki. Pierwszego gola
strzeli³ Kamil Szymczak, a na listê

strzelców wpisali siê jeszcze Pawe³
�migiel i Rafa³ Rusek. Dziesiêæ minut
po wznowieniu gry wyrównuj¹c¹ bram-
kê dla przyjezdnych, a drug¹ w tym spo-
tkaniu zdoby³ Bart³omiej Idzikowski,
dedykuj¹c j¹ mamie Janinie na imieni-
ny. Spotkanie przez ca³y czas by³o pro-
wadzone w szybkim tempie, a wiele
akcji pi³karzy publiczno�æ nagradza³a
brawami. Po jednej z kontr podopiecz-
nych Miros³awa Madejczyka, bramka-
rza Karola Poborskiego wyrêczy³ Adam
Sobczyk wybijaj¹c pi³kê z linii bram-
kowej. Wynik spotkania na 4:3 dla przy-
jezdnych ustali³ dziesiêæ minut przed
koñcem meczu Marcin Lusek, graj¹cy
w Ceramice Parady¿. � Takie mecze to
�wietna zabawa przede wszystkim dla
kibiców ale pi³karze i szkoleniowcy
równie¿ bawi¹ siê dobrze. My�lê, ¿e te
pojedynki Lechii z Lechi¹ powinny byæ
na sta³e wpisane do kalendarza Dni To-

maszowa � powiedzia³ po meczu trener
Tadeusz Lubicki.

Wychowankowie Lechii grali w sk³a-
dzie: Marcin Banasiak � Concordia, Pawe³
Idzikowski, S³awomir Stañczyk � Con-
cordia, Marcin Lusek � Ceramika Para-
dy¿, Mariusz Ko�cisty � KS Po�wiêtne,
Tomasz Bogusz � KS Po�wiêtne, Krzysz-
tof  Paw³owski, Robert Chmielewski �
Stal Niewiadów, Zbigniew Wi�nik �
WOY Bukowiec, Bart³omiej Idzikowski
� Concordia Piotrków, Kludiusz Z¹becki
� Wis³a P³ock, Micha³ Nowacki � Stal
Niewiadów, Maciej Bogurat.

RKS Lechia 1923: Karol Poborski,
Mariusz Wojtaszek, Nikodem Kamiñ-
ski, Adam Sobczyk, Artur Kamiñski,
Jaros³aw Dudkiewicz, £ukasz Lewan-
dowski, Micha³ Klimecki, £ukasz
Gliszczyñski, Pawe³ �migiel, Przemy-
s³aw Chmielewski, Piotr Rajski, Sylwe-
ster Seliga, Rafa³ Rusek.

Turniej siatkarski
Z okazji Dni Olimpijczyka odby³ siê

w hali O�rodka Sportu i Rekreacji Tur-
niej Pi³ki Siatkowej o puchar Prezydenta
miasta Tomaszowa Mazowieckiego. W
walce o trzecie miejsce niespodziank¹
by³a wygrana siatkarzy Ludowego Klu-
bu Sportowego Lubochnia z dru¿yn¹
gospodarzy � Ogniskiem TKKF Olimp
2 : 0. Puchar za pierwsze miejsce ode-
brali zawodnicy Zawiszy Czerniewice.
Podobnie jak przed rokiem siatkarze z
Czerniewic pokonali zespó³ Juniora
2 : 0. Puchary i dyplomy dla najlepszych
siatkarzy wrêcza³ niezast¹piony w ta-

kich sytuacjach mi³o�nik pi³ki siatko-
wej � pe³nomocnik prezydenta miasta
Klaudiusz Wilmañski oraz  przewodni-
cz¹cy Rady Miejskiej Tomasz Kumek.
Dru¿yna Zawiszy Czerniewice wystê-
powa³a w sk³adzie: Witold Szaliñski,
Robert K¹cki, Bogdan Pacocha, Mar-
cin Rybak, Tomasz Rochala , Ireneusz
Pa³¹giewicz. Tegoroczn¹ imprezê po raz
kolejny zorganizowa³o Ognisko TKKF
ZNP przy wspó³udziale

ZOP ZNP, Urzêdu Miasta oraz OSiR,
ZPSZiO, Stowarzyszenia Dobroczynne-
go � Lokalny Fundusz Roku 2000. kolumnê sportow¹ opracowa³ Tomasz Zdonek
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25 Brygada otrzyma³a sztandar
Prezydent RP nada³ 25 Brygadzie Kawalerii Powietrznej w

Tomaszowie Mazowieckim, sztandar. W sobotê 25 czerwca
podczas obchodów �wiêta brygady przedstawiciel prezydenta
przekaza³ sztandar dowódcy jednostki gen. W³odzimierzowi
Potasiñskiemu.   - Nie ma w historii Wojska Polskiego jednostki,
która w tak krótkim czasie osi¹gnê³a tak wiele. To Wy
spadochroniarze, kawalerzy�ci, piloci dokonali�cie tego. Sk³adam
Wam za to g³êboki honor i czê�æ � mówi³ podczas uroczysto�ci
gen. Mieczys³aw Bieniek.

� Dziêkujê w³adzom samorz¹dowym, Prezydentowi Miasta
Tomaszowa Mazowieckiego i wszystkim okolicznym firmom i
zak³adom, które wspieraj¹ i wspiera³y brygadê � doda³ b.
dowódca wielonarodowej dywizji w Iraku.

Gen. Mieczys³aw Bieniek jest nadal czynnym
spadochroniarzem co zaprezentowa³ publiczno�ci
tak¿e w sobotê 25 czerwca

Do Nowego Glinnika przyjecha³o wielu go�ci, w tym równie¿ z zagranicy

Dowódca 25 Brygady odebra³ sztandar z r¹k przedstawiciela
Prezydenta RP

W�ród fundatorów sztandaru znale�li siê m.in.
Wojewoda £ódzki reprezentowany przez wicewojewo-
dê Artura Ostrowskiego i Prezydent Miasta Tomaszo-
wa Mazowieckiego Miros³aw Kukliñski.

Fotoreporta¿: Artur Wolski

Publiczno�æ podziwia³a kawalerzystów  zarówno na ¿ywych  jak i stalowych rumakach


